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SVANEKE BADEKLUB - Bestyrelsens beretning 2021 
 

Ved vores generalforsamling den 15. november 2021 havde vi i vores beretning taget alt 
med frem til 19. august 2021, hvor vi søgte kommunen om ibrugtagningstilladelse. Denne 
beretning fortsætter derfor fra denne dato. 

Vil man have hele året med, så henviser vi til vores hjemmeside, hvor beretningen fra 
sidste år findes. 

Vi kan dog heller ikke i denne beretning undgå at komme lidt ind i året 2022, for at få 
helheden med. 

Til trods for at man på kommunens hjemmeside kan læse, at man kan aftale et personligt 
møde med sin byggesagsbehandler, er det endnu ikke lykkes os at få kontakt til 
vedkommende. 

Den 24. februar 2022 lykkedes det dog at få en anden byggesagsmedarbejder i telefonen, 
og hun lovede at undersøge vores sag og ville vende tilbage til os meget hurtigt.  Efter en 
uge rykkede vi for et svar, og efter endnu en uge svarede hun, at hun havde aftalt et møde 
med sagsbehandleren den 11. marts og ville vende tilbage til os efter dette møde. Den 17. 
marts kom så den første reaktion fra BYG siden 19. august 2021. Fra omtalte medarbejder 
har vi nu fået 7 punkter, der yderligere skal dokumenteres, før vi kan få vores 
ibrugtagningstilladelse. 

De fleste punkter vedrører selve huset herunder adgangsforhold (vores dørtærskler er for 
høje, idet de maks. må være 2,5 cm over terræn) – beskrivelse af de anvendte materialer 
angående forurening – samt lydforhold og ventilationsforhold og en redegørelse / 
dokumentation af disse forhold. 

Disse punkter gennemgår vi nu med vores byggerådgiver Louise Stamer, så vi 
forhåbentlig snart kan få vores ibrugtagningstilladelse. 

Vi er ikke i tvivl om, at vores nuværende sagsbehandler vil hjælpe os så hurtigt, hun kan. 

 

Da vi mener, at vi havde opfyldt alle krav i byggetilladelsen, er vi glade for, at vi gik i gang 
med at bruge saunaen dagligt tilbage fra 1. september 2021 på testbasis. 

Vi har kørt forskellige tests med saunaen både med hensyn til tidspunkter og elforbrug. Vi 
håber derfor, at I alle har haft glæde af den varme sauna og det kolde vand - eller 
omvendt. 

Når I bruger saunaen, så vær lige opmærksomme på, at der ikke kommer alt for meget 
vand ind på gulvet. Tøm evt. jeres badesko for vand før I går ind i entréen, og husk også 
at sidde på et tykt håndklæde, når I er i saunaen. 

Læs også med mellemrum vores skrivelse på opslagstavlen vedrørende god saunakultur. 
Der kan være kommet nye rettelser. 



Side 2 
 

 

Af hensyn til hygiejnen har det været nødvendigt at fjerne trægulvet i saunaen og i 
omklædningsrummene, idet der meget hurtigt samlede sig en masse snavs under og 
mellem brædderne. For at gøre rigtigt rent var det nødvendig at fjerne og vaske 
brædderne hver gang, hvilket medførte et øget tidsforbrug på op til 2 timer. 

Rengøringen er i forvejen desværre ikke det store tilløbsstykke, og det har været svært at 
få det nødvendige antal frivillige til at påtage sig opgaven. 

Hvis man er to, der hjælpes ad, vil det tage maks. 2 timer at få det hele gjort rent inkl. 
refleksionsrummet. Vi håber derfor, at alle melder sig til rengøringen, så vi ikke skal betale 
ekstern rengøring for dette arbejde – det er der i øvrigt heller ikke penge til. 

Det forpligter altså at være medlem af badeklubben, og hvis alle melder sig til rengøring 
bare 2 gange i løbet af en sæson, vil det medføre, at vi kan få gjort rent mindst hver uge, 
hvilket er absolut nødvendigt.  

Kan det være en løsning, hvis vi lukker saunaen mandag eftermiddag/aften, så 
rengøringen kan finde sted i dette tidsrum? Så vil de fleste medlemmer måske kunne finde 
et tidspunkt på dagen, hvor de kan gøre rent. 

 

Det går langsomt fremad med hensyn til nye medlemmer, og vi er nu oppe på 186. Det er 
desværre ikke nok til at få budgettet til at hænge sammen - gennemgås om lidt - så I må 
meget gerne være aktive for at skaffe nye medlemmer.  

Man behøver i øvrigt ikke at bo i Svaneke, alle er velkomne. 

 

Bortset fra vores rengøring, så synes bestyrelsen, at det fungerer tilfredsstillende, og når vi 
får lidt flere medlemmer og en lidt lavere el-pris, kan vi holde saunaen tændt i længere tid.   

  

I går, den 20. marts, afholdt vi et forårsjævndøgnsevent for at hilse foråret velkommen. 
Her kunne alle prøve vinterbadningens lyksaligheder. Det var muligt at invitere venner og 
bekendte, uden at det kostede de normale 50,00 kr. for gæster.  

Samtidig tilbød vi et prøvemedlemskab indtil 31. august 2022 for kun kr. 500,00 (plus kr. 
100,00 i depositum for nøglebrik). 

Det var et tilløbsstykke, hvor mange nød et gratis prøvedyp med efterfølgende sauna. Vi 
serverede også et glas rosévin. 

Det er vores intention at afholde 3 events om året – Nytårsdyp og forårs- og efterårs -
jævndøgnsevent. Desuden glæder vi os til senere at starte saunagus op. 

 


